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            R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
     Nr. 8674 din 20.12.2010 
              Dosar IC 6 
 
 
 

P R O C E S  – V E R B A L 
 

încheiat astăzi, 20 decembrie 2010, în şedinţa ordinară a  
 Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 
 
 

 Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  
nr. 293 din 14 decembrie 2010, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 20 decembrie 2010 în scris, prin invitaţie, 
telefonic şi prin mass-media. 

Din partea aparatului de specialitate participă: Negruşeri Vasile – administrator public, 
Tiniş Viorel – director economic, Haruţa Carmen – şef serviciu, Bodnariu Simona, director, 
Turcu Grigore şi Hăsnaş Veronica – consilieri ai preşedintelui. 

Reprezentanţi ai mass-media: Liana Mureşan  şi Iulia Stupinean – “Gazeta de 
Bistriţa”; Tina Ţucui – Ager Press”; Danci Augustin – “City News”; Cosmin Bozeşan – 
“Bistriţeanul”; Geta Sângeorzan – “TV Bistriţa”; Iulia Barta şi Cristina Olariu – “AS TV”, Alin 
Cordoş – “Mesagerul” şi Carmen Bulz -  “Răsunetul”. 

 
* 

 
Secretarul judeţului Bistriţa-Năsăud, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 30 de 

consilieri judeţeni şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu. 
Domnul preşedinte Liviu-Mihai Rusu adresează salutări tuturor participanţilor şi 

declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Stimaţi colegi, am convocat pentru astăzi şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean cu 
ordinea de zi ca v-a fost adusă din timp la cunoştinţă şi care se găseşte în mapele 
dumneavoastră. 

* 
 

 Ordine de zi: 
 

1. Proiect de Hotãrâre privind suplimentarea bugetului propriu al judeţului 
Bistriţa-Nãsãud pe anul 2010. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

2. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea unui “Acord de cooperare în domeniul 
turismului” între judeţele Suceava, Bistriţa-Nãsãud şi Cluj. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 



 
 

2 

3. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 
din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
4. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 

din cadrul aparatului de specialitate al Direcţiei Generale de Asistenţã Socialã şi 
Protecţia Copilului Bistriţa-Nãsãud. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

5. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 
din cadrul aparatului de specialitate al Serviciului Public Comunitar de Evidenţã 
a Persoanelor Bistriţa-Nãsãud. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

6. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 
din cadrul aparatului de specialitate al Camerei Agricole Bistriţa-Nãsãud pe 
anul 2010. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 La ordinea de zi v-aş ruga sã fiţi de acord şi cu un punct suplimentar şi anume 
Proiect de Hotãrâre privind retragerea dreptului de administrare asupra unui imobil. 
 La aceste modificãri, dacã sunt observaţii? 
 Popescu Dorin: 
 Domnule preşedinte, am observat cã aţi suplimentat ordinea de zi şi v-aş ruga sã mai 
introduceţi un punct, acel proiect de hotãrâre pe care l-am depus noi în 25 iunie, prin care 
ceream înfiinţarea unei comisii de verificare şi control. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
La intervenţia dumneavoastrã, o sã vã spun, nu cu ironie, dar cu atitudine de mucalit, 

şi o sã mã întrebaţi cine-i personajul. Ţara arde şi baba se piaptãnã. O sã mã întrebaţi cine-i 
baba. Nu voi spune cine-i baba, mã opresc, şi supun aprobãrii ordinea de zi cu 
suplimentarea care a fãcut-o preşedintele şi atât. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 27 voturi “pentru” şi 4 voturi împotrivã ( Pop Gheorghe, Popescu Dorin, Coc 
Dorel şi Deneş Ioan) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La primul punct pe ordinea de zi avem Proiectul de Hotărâre privind suplimentarea 

bugetului propriu al judeţului Bistriţa-Nãsãud pe anul 2010. 
Rog preşedintele Comisiei Economice sã prezinte avizul. 
Vlad Anton 
Comisia Economicã a dat aviz favorabil cu 5 voturi “pentru” şi 2 abţineri.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. Înscrieri la cuvânt? 
Poftiţi domnule Suciu Daniel. 
Suciu Daniel: 
Mulţumesc domnule preşedinte. Cred cã în urmã cu vreo douã şedinţe atrãgeam 

atenţia asupra situaţiei foarte grele a  Societãţii L.D.P. Dacã primul impuls al nostru ar fi fost 
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sã votãm împotriva acestui proiect de hotãrâre din foarte multe motive şi anume cã investiţa 
este în colegiul domnului Olteanu, este acelaşi drum de pe Ilve la care noi am fãcut extrem 
de multe referiri, nu putem vota acum împotrivã dintr-un motiv foarte simplu: Societatea LDP 
al cãrui management este blamat de dumneavoastrã şi cu concursul Consiliului Judeţean si 
a multor primãrii PDL este în situaţia în care este, consideram cã aceastã suplimentare de 
10 miliarde care, conform spuselor domnului Tiniş ajung la L.D.P, vom vota “pentru” acest 
proiect de hotãrâre, cu o menţiune foarte simplã, nu agreãm deloc alocarea de la Guvern în 
colegiul care trebuie, pe drumul care trebuie, în condiţiile în care foarte multe drumuri din 
judeţul acesta nu au primit nici mãcar bani de piatrã. 

Vã mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Altcineva? Mã bucur cã domnul Suciu este şi specialist în drumuri, oricum atitudinea 

mea şi calitatea drumurilor nu vã aparţine şi nu are nici un amestec în materie. Dacã 
directorul de acolo şi-a schimbat culoarea politicã nu am nimic împotrivã, sã fie sãnãtos, eu 
am un singur punct de vedere: drumurile nu mai pot sã ţinã de toamna pânã primãvara! 
Punct. 

Vă supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 28 voturi “pentru” şi 3 “împotrivã” (Deneş Ioan, Popescu Dorin şi Coc Dorel) s-a 

aprobat. 
 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mergem mai departe la Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea unui “Acord de 

cooperare în domeniul turismului” între judeţele Suceava, Bistriţa-Nãsãud şi Cluj. 
Rog avizele comisiilor de specialitate. 

 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Rog avizul Comisiei de Cultură.  
Pugna Alexandru: 
Şi Comisia de Cultură a dat aviz favorabil, cu urmãtorul amendament la art.2, şi 

anume încã un subpunct: “Realizarea unui proiect comun privind dezvoltarea turismului 
rural în cele trei judeţe”. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Sigur cã o sã intre, nu trebuie sã fie punct distinct. Particularul intra în general, nu? 

Un acord de cooperare implicã inclusiv acţiunea de turism rural pe care aţi menţionat-o. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nici nu mã aşteptam domnule Popescu, oricum avizul dumneavoastrã este 

consultativ, dar numai al Comisiei de Urbanism. Mulţumesc. 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 

 Comisia de Administraţie salutã acest proiect de hotãrâre şi îi dã aviz favorabil, dar 
existã şi un amendament şi anume „necesitatea includerii Vãii Someşului pânã la ieşirea 
spre Suceava în proiectul iniţiat”. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Dacã e între judeţe eu cred cã se subînţelege, dar, ca sã fim transparenţi, rog 

secretariatul ca menţiunea care a fãcut-o domnul Pugna sã fie trecutã în proiectul de 
hotãrâre, iar Valea Someşului face şi ea parte integrantã din judeţul Bistriţa-Nãsãud. 

Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnã consilier Monica Sãsãrman. 
Sãsãrman Monica: 
Mulţumesc domnule preşedinte. 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, consider cã prin acest proiect de hotãrâre se face 

un pas important pentru judeţul nostru, având în vedere cã în ultimii ani am fost cam 
deficitari la acest capitol. 

Într-o altã ordine de idei, având în vedere şi poziţia exprimatã de cãtre preşedintele 
comisiei de culturã şi preşedintele comisiei de administraţie, ar fi bine dacã ar începe 
demersurile pentru înfiinţarea unei Asociaţii Judeţene de Dezvoltare a Turismului Cultural în 
judeţul nostru, asociaţie care ar permite probabil şi atragerea de fonduri, fiind ştiut faptul cã 
printre preocupãrile dumneavoastrã se înscrie şi zona Colibiţa, rezolvarea problemei de la 
Piatra Fântânele, rezolvarea problemei legatã de Castelul de pe Valea Şieului, se înscrie 
respectiv, punerea în valoare a Peşterii de la Dumitriţa şi nu în ultimul rând preocuparea 
dumneavoastrã susţinutã pentru a identifica soluţii privind rezolvarea infrastructurii pe Valea 
Şieului. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc şi eu, în luna ianuarie vã rog sã luaţi legãtura cu mine şi cele douã direcţii, 

administraţie şi economicã, în vederea întocmirii unui proiect de hotãrâre care sã vizeze 
înfiinţarea Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitarã a Turismului. 

Poftiţi dommule consilier Suciu. 
Suciu Daniel: 
Trec peste laudele care le-a comentat cu atâta generozitate colega dumneavoastrã şi 

nu vreau sã fiu mai încrâncenat astãzi ca de obicei, dar având experienţa în ultima vreme a 
vizitelor la nivel înalt, doamna Udrea de douã ori în mai puţin de douã sãptãmâni... 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnu Suciu, ordinea de zi..., la chestiune vã rog. Eu m-am sãturat sã bateţi câmpii! 
Suciu Daniel: 
Domnule preşedinte... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Te rog sã vorbeşti cu trimitere la ordinea de zi. 
Domnule Suciu, vã iau cuvântul! 
Suciu Daniel: 
Luaţi-mi cuvântul. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Şi vã chem şi la ordine. Vorbiţi pe ordinea de zi. 
Suciu Daniel: 
Domnule preşedinte, nu-mi spuneţi mie ce sã vorbesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mojicia dumitale depãşeşte orice limita. 
Suciu Daniel: 
Nu cred cã este mojicia mea, ci a dumneavoastrã. Lãsaţi-mã sã-mi termin... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule eşti şi nesimţit! 
Suciu Daniel: 
Dacã credeţi dumneavoastrã cã eu sunt nesimţit... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
V-am luat cuvântul! 
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Consilierii judeţeni ai Pardidului Social Democrat pãrãsesc sala de şedinţã. 
 

* 
 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Altcineva? Poftiţi domnule Coc Dorel. 
Coc Dorel: 
În legãturã cu amendamentul pe care l-am susţinut şi în Comisia de administraţie, aş 

vrea pe scurt sã revin cu câteva lãmuriri.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Numai puţin domnule Coc. Uitaţi-vã cu câtã greutate se ridicã colegii dumneavoastrã 

de la masã, cât respect aveţi dumneavoastrã, poate în conformitate cu înãlţimea şi cu 
capacitatea intelectualã, cã mereu îi puneţi în situaţia de a pleca din salã, dar mã rog, este o 
atidudine. 

Poftiţi în continuare domnule Coc. 
Coc Dorel: 
Da, în acest acord putem sesiza cu toţii cã nu existã nici un obiectiv de pe Valea 

Someşului, ceea ce mi se pare cã e pãcat, pentru cã Valea Someşului este o zonã frumoasã 
şi cu un potenţial turistic cel puţin la fel de generos ca şi cealaltã vale, Valea Bârgãului. Sã 
nu uitãm cã în aceastã zonã este şi rezervaţia naturalã, Munţii Rodnei, de asemenea sunt şi 
alte obiective, Lala, Pietrosul, Valea Vinului. Din pãcate, ar mai trebui 14 km care sã fie 
amenajaţi pentru a se întâlni şoseaua de pe Valea Someşului cu drumul care coboarã de la 
Cârlibaba, în aşa fel încât sã existe o legãturã cu provincia Bucovinei. 

Din acest punct de vedere, propunerea mea este sã se introduca explicit şi Valea 
Someşului în textul acordului. Aş mai menţiona, şi sã nu se supere nimeni pe mine, dintre 
obiectivele care sunt trecute am vãzut şi Drumul Vânãtorilor şi Drumul Chazarilor, nu vreau 
sã vã plictisesc cu istoria, eu ştiu ce înseamnã chazar, ei au avut un apogeu din secolul al 
VII-lea pânã în secolul al XIII-lea, o parte din triburi au migrat cu ungurii şi s-au stabilit în 
Panonia, au avut cale de secole o influenţã foarte mare în zonã şi totuşi nu ştiu în ce mãsurã 
putem vorbi în zona noastrã de un drum al chazarilor, dar, dacã cineva poate sã-mi explice, 
îi mulţumesc anticipat. 

În sintezã, propunerea mea este sã introduceţi în acord şi zona Vãii Someşului. 
Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Şi eu vã mulţumesc domnule consilier. Poftiţi domnule consilier Vlad Anton. 
Vlad Anton: 
Domnule preşedinte, Comisia Economicã a votat în unanimitate şi chiar şi colegii de 

la PSD au susţinut acest proiect. În cadrul comisiei dezbaterea a fost mai lungã, dar în 
termeni favorabili. Din discuţiile noastre, a rezultat cã aceastã enumerare de dorinţe sã stea 
la baza elaborãrii unei strategii de cãtre specialişti şi sã se bazeze pe identificarea de 
resurse turistice ale judeţului şi transformarea dintr-un judeţ de trecere, automobilistic, într-
un judeţ de popas. 

Am vãzut cã obiective sunt cuprinse aici, dar trebuie identificate resurse, câte resurse 
turistice avem,care este modul lor de exploatare şi cui ne adresãm. Cred cã noi, politicii, ar 
trebui sã luãm decizii politice privind douã trei variante puse la dispoziţie de cãtre cei 
pregãtiţi profesional, douã-trei proiecte pe 10-15-20 de ani şi sã luãm o hotãrâre politica. 

În principiu suntem de acord, dar instituţional nu se regãseşte, dar nu este târziu, cine 
se va ocupa din cadrul Consiliului Judeţean de aşa ceva. La prima întâlnire ar trebui sã 
vedem ce putem lua bun de la cele douã judeţe, probabil cã au elaborate strategii, şi sã 
transpunem la noi instituţional. Sigur cã Suceava are o moştenire istoricã de invidiat, mã 
întreba un coleg ce am putea face noi, la care i-am rãspuns cã l-am putea aduce pe Ştefan 
cel Mare sã facã 40 de mãnãstiri. 
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Popescu Dorin: 
Pe Emil Boc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule Popescu, v-aş ruga sã nu mai întrerupeţi colegii şi sã mai comentaţi în 

timpul şedinţei despre toatã lumea.Vreţi sã luaţi cuvãntul, vorbiţi când vi se dã cuvântul! 
Popescu Dorin: 
Da, vreau sã iau cuvântul. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Aşteptaţi sã termine domnul Vlad. 
Vlad Anton: 
Eu am terminat, mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Poftiţi domnule consilier Moldovan Andrei. 
Moldovan Andrei: 
Domnule preşedinte, vreau sã spun cã un asemenea proiect, prin consecinţele lui şi 

prin ceea ce urmeazã sã se punã în operã, adicã realizarea unui proiect comun în detalii, 
este binevenit. Apreciez şi intervenţia domnului Coc Dorel, apropo de acele posibilitaţi de a 
distorsiona prin turism nişte chestiuni istorice, ar fi foarte bine ca în momentul în care 
proiectul este întocmit sã fie şi o consultare de specialitate pe diferite domenii în aşa fel,încât 
sã rãspundã şi acestor cerinţe şi care sã facã faţã şi ştiinţific unui asemenea nivel. 
Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc şi eu. Poftiţi domnule Popescu. 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, sunt total nemulţumit de modul cum decurg discuţiile în cadrul 

Consiliului Judeţean şi vã spun cu toatã sinceritatea şi cu toatã pãrerea de rãu pentru cã aţi 
început sã folosiţi nişte cuvinte foarte dure, l-aţi fãcut pe colegul nostru nesimţit, nu ştiu 
dacã... 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vã rog sã vorbiţi în numele dumneavoastrã. 
Popescu Dorin: 
Daţi-mi voie... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Nu vã dau voie. Aţi dat în comisie aviz nefavorabil, deci, cred cã nu mai aveţi ce vorbi 

la acest punct al ordinii de zi. 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte! 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Te rog frumos volumul mai încet. 
Popescu Dorin: 
Vã rog, nu te rog! Respectaţi mãcar... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule, nu mã înveţi dumneata pe mine ce sã respect! Da? Dumneata te comporţi 

ca pe stradã, aşa cã te rog frumos sã vorbeşti ca în şedinţã de consiliu! 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, dacã eu nu vorbesc ca în şedinţã de consiliu, îmi cer scuze, dar 

vreau sã vã spun cã prin ceea ce s-a întâmplat şi astãzi în şedinţa de consiliu judeţean... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule Popescu, vã rog sã vorbiţi în numele grupului Partidului Naţional Liberal, nu 

în numele grupului Pardidului Social Democrat. 
Popescu Dorin: 
Eu vorbesc în numele Partidului Naţional Liberal. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vã rog, dar nu-i apãraţi cã oricum sunteţi în barca lor şi nu face obiectul discuţiei. În 

pauzã puteţi sã-mi spuneţi mie cum vreţi şi ce vreţi. 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, cu toatã consideraţia pentru funcţia dumneavoastrã, cã atât v-a 

mai rãmas... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule, lãsaţi-o în pace, nu mai bateţi câmpii domnule! 
Popescu Dorin: 
Vã rog sã... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Te rog nu mai bate câmpii, cã eşti ridicol domnule!  
Popescu Dorin: 
În afarã de jigniri mai ştiţi altceva? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule eşti ridicol! M-am oprit. 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, fiecare dintre noi tinde sã-şi atingã gradul maxim de 

incompetenţã, dumneavoastrã l-aţi atins. Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mai incompetent ca dumneata, nu-i nimeni în judeţul ãsta! 
Popescu Dorin: 
Decât dumneata. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule, te scot şi afarã şi te chem şi la ordine. 
Popescu Dorin: 
Chiar vã rog. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Cred cã ţi-ai gãsit naşu cu mine, ţi-o spun eu, aici cu presa de faţã. 
Popescu Dorin: 
Hai s-o facem şi pe asta. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Altcineva? Poftiţi domnule consilier Coc. 
Coc Dorel: 
Domnule preşedinte, vreau sã mai aduc încã douã argumente la ceea ce am spus 

iniţial. Vã rog sã vã readuceţi aminte, noi avem... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule Popescu, eu nu ţin aici şedinţa comentând dumneata. Te scot afarã din 

salã. Te-am rugat respectuos înceteazã.  
Domnule Coc aveţi cuvântul. 
Coc Dorel: 
Deci încã douã aspecte vreau sã mai menţionez aici. În strategia de dezvoltare pe 

termen mediu şi lung a judeţului nostru, zona Someşului Superior este prinsã cu prioritate ca 
urmând sã aibã o dezvoltare de tip turistic şi atunci, dacã în viziunea strategicã, noi gândim 
sã dezvoltãm acea zonã, atunci în mod logic şi când semnãm acorduri în domeniul 
turismului trebuie sã prindem zona aceasta. A doua chestiune... 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule Coc, vã rog sã vã opriţi. Când domnul Popescu are de gând sã se 

opreascã, o sã vã dau cuvântul, altfel o sã dau o pauzã. Probabil vrea sã vã cheme la 
ordine. 

Domnule Popescu, vã rog sã încetaţi! 
Popescu Dorin: 
Cereţi-vã scuze. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Cui? Domniei tale? Nu am de ce! 
Aveţi cuvântul domnule Coc. 
Coc Dorel: 
În ceea ce priveşte observaţia fãcutã apropo de riscul distorsiunii istorice, ideea cu 

Drumul Chazarilor trimite la o descriere istoriografica care nu ne serveşte deloc şi care nu 
este în acord cu istoriografia localã, oficialã a României. De aceea, povestea cu Drumul 
Chazarilor ar trebui cititã mai atent şi vãzut dacã trebuie pusã acolo. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Am înţeles, vã mulţumesc pentru intervenţie. Poftiţi domnule Deneş. 
Deneş Ioan: 
Mulţumesc domnule preşedinte, sper cã v-aţi calmat, cã dacã nu v-aţi calmat, atunci... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule coleg, sunt calm tot timpul! 
Deneş Ioan: 
Domnule preşedinte, aţi fãcut o afirmaţie şi vã spun sincer, m-am simţit ofensat, 

spunând cã domnul Dorin Popescu cã este în barca PSD sau în Partidul Naţional Liberal? 
Nu am înţeles cu barca, şi dumneavoastrã, în calitate de preşedinte al Consiliului Judeţean, 
nu cred cã aveţi aceastã abilitate sã trageţi o astfel de concluzie. Dacã o trageţi în calitate de 
altceva, e ok, sã ne spuneţi. 

A doua chestiune, daţi-mi voie sã fac şi eu o afirmaţie pe care o trãiesc ca ar fi aşa, 
legat de acest proiect de hotãrâre. Spunea domnul Coc cã nu are ce cãuta Drumul 
Chazarilor în acest proiect. Eu trãiesc cu impresia cã este un fel de ordin de partid care s-a 
fãcut la inaugurarea DN 17, la Tihuţa, în care trei judeţe portocalii, prin preşedinţii de consilii 
judeţene, s-au întâlnit sã vadã ce mai pot sã “aranjeze”. Sigur cã ceea ce dumneavoastrã ne 
lansaţi aici este o chestiune bunã, dacã fondul ar fi ãsta pe care dumneavoastrã îl spuneţi. 
Prin urmare, eu cred cã acest proiect s-a fãcut la ordin de partid, cu inadvertenţe şi drept 
urmare, trebuie sã staţi şi sã-l mai analizaţi puţin, sã vã mai aplecaţi puţin asupra lui. Vã 
mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Stimate coleg, nu vã dau un rãspuns caustic. 
Deneş Ioan: 
Mulţumesc, ca de obicei. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Cu siguranţã acest proiect nu a fost sugerat şi nici propus ca disciplinã sau ordin de 

partid, dar mã rog, eu  înţeleg cã trebuie sã spuneţi şi dumneavoastrã ceva. Altãdatã, când 
lucram împreunã, nu era la ordin de partid, era la ordinea zilei, dar oamenii se mai schimbã, 
şi ceea ce ieri era bine, astãzi este rãu. Noi discutãm aici proiecte de hotãrâri, vã puteţi 
exprima opţiunile dumneavoastrã şi vom ţine cont de observaţiile dumneavoastrã. 

Dacã altcineva doreşte sã ia cuvântul? Dacă nu, vă supun la vot proiectul de hotărâre 
cu amendamentele domnului Pugna Alexandru şi Coc Dorel. Cine este pentru? Împotrivă? 
Abţineri? 

Cu 18 voturi “pentru” şi 2 împotrivã” (Popescu Dorin şi Deneş Ioan) s-a aprobat. 
 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La punctul nr. 3 avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea planului de 

ocupare a funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud. 

Rog avizul Comisiei de Administraţie. 
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Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre, în unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. Luări de cuvânt? Dacă nu, vă supun la vot şi acest proiect de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 18 voturi “pentru” şi 3 “împotrivã” (Deneş Ioan, Popescu Dorin şi Coc Dorel,) s-a 

aprobat. 
* 

*      * 
 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mai departe avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea planului de ocupare a 

funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al Direcţiei Generale de 
Asistenţã Socialã şi Protecţia Copilului Bistriţa-Nãsãud. 

Domnule Şomlea, vã rog sã prezentaţi avizul Comisiei de Administraţie. 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi acest proiect a fost avizat favorabil, în unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. Înscrieri la cuvânt? Vãd ca nu sunt, vă supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 18 voturi “pentru” şi 3 “împotrivã” (Deneş Ioan, Popescu Dorin şi Coc Dorel,) s-a 

aprobat. 
* 

*      * 
 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Trecem la punctul nr.5 şi anume Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea planului 

de ocupare a funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al Serviciului 
Public Comunitar de Evidenţã a Persoanelor Bistriţa-Nãsãud. 

Rog avizul Comisiei de Administraţie. 
Şomlea Vasile Florin: 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. Înscrieri la cuvânt? Dacã nu, vă supun la vot proiectul de hotărâre. Cine 

este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 18 voturi “pentru” şi 3 “împotrivã” (Deneş Ioan, Popescu Dorin şi Coc Dorel,) s-a 

aprobat. 
* 

*      * 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La ultimul punct al ordinii de zi avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea 

planului de ocupare a funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al 
Camerei Agricole Bistriţa-Nãsãud. 

Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi acest proiect a fost avizat favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. Înscrieri la cuvânt? Nici aici nu sunt, trecem la vot. Cine este pentru? 

Împotrivă? Abţineri? 
Cu 18 voturi “pentru” şi 3 “împotrivã” (Deneş Ioan, Popescu Dorin şi Coc Dorel,) s-a 

aprobat. 
* 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Trecem la suplimentare unde avem Proiectul de Hotãrâreprivind retragerea 
dreptului de administrare asupra unui imobil. 
 Acest imobil a aparţinut Societãţii Comerciale “LDP” în parteneriat cu Consiliul 
Judeţean, a fost transmis în administrare Clubului Sportiv Municipal Bistriţa, dar nu s-a fãcut 
nimic pentru a se reabilita construcţia. E pãcat pentru cã acolo s-au investit bani, se poate 
integra în turism, s-ar putea amenaja o pârtie de schi sau mã rog, câteva terenuri de sport. 
Ne gândim sã prindem printr-un program de reabilitare  şi  Castelul de la Posmuş, de la 
Comlod şi a alte câteva cabane, dacã tot vrem sã formãm o asociaţie intercomunitarã, 
trebuie sã avem şi obiectul muncii. Cam asta ar fi în câteva cuvinte situaţia acestui imobil, 
altfel riscã în câţiva ani sã se prãbuşeascã. 
 Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule Deneş. 
 Deneş Ioan: 
 Domnule preşedinte, sigur cã sunt proiecte care nu suferã amânare şi apar 
suplimentãri, ne trezim cu ele pe masã în timpul şedinţei. Nu vreau sã am o atitudine 
distructivã, dar totuşi acest proiect de ce nu putea sã fie discutat în cadrul Comisiei de 
Urbanism care a avut loc cu o jumãtate de orã înainte de şedinţa de consiliu? Eu ştiu cã nu 
existã nimic de ascuns pentru ca acest proiect a fost pus pe masã, dar procedural era mai 
corect, decât sã-l discutãm direct în plen. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aici aveţi dreptate, nu pot sã vã dau nici replicã, aparatul propriu trebuia sã includã şi 

aceastã suplimentare. Pe viitor, sperãm sã nu mai facem aşa, sã facem cum ziceţi 
dumneavoastrã. Vã mulţumesc. 

Alte înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule Popescu, vãd cã v-aţi revenit, sunteţi calm. 
Popescu Dorin: 
Vreau sã vã spun cã îmi plac glumele dumneavoastrã, pe cuvânt. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 Mulţumesc domnule Popescu, vãd cã sunteţi tare drãguţ şi gentil la sfârşit de an.  
Altcineva dacã doreşte sã ia cuvântul? Supun votului şi acest proiect de hotãrâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 18 voturi “pentru” şi 3 “împotrivã” (Deneş Ioan, Popescu Dorin şi Coc Dorel,) nu 

s-a aprobat. 
* 

*      * 
 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Îmi pare rãu cã nu am reuşit sã-l conving pe domnul Popescu sã voteze “pentru”, dar 

îmi dau toatã silinţa ca la anul toate proiectele de hotãrâre sã fie votate de domnia sa şi în 
Comisia de urbanism sã aibã aviz favorabil.  

Încheiem un an, îmi pare rãu cã s-a încheiat aşa cu colegii din stânga mea şi dreapta 
dumneavoastrã, a celor din fundalul componenţei de dupã gard, au pãrãsit sala, dar sigur, o 
sã creeze senzaţie sau probabil cã nu mai aveau ce spune la sfârşit de an, au spus destul în 
timpul anului. S-a vãzut cu câtã greutate se ridicau de la masa. Acum, dupã muncã şi 
rãsplatã, mã gândesc ca aşa va fi şi retribuirea, 1/7 din proiectele ordinii de zi. 

Eu vã mulţumesc tuturor şi mulţumesc şi domniilor lor, deşi sunt în lipsã, pentru 
prestaţia pe care au avut-o în anul 2010. Nu accept şi nu mã aştept sã ne laude, sã nu ia 
poziţie şi aici sã nu fie o efervescenţã şi o stare de muncã. Acolo unde e o formã simpla, fãrã 
dezbatere, înseamnã cã nu este ceva în regula, inclusiv cu unii colegi de la Partidul Naţional 
Liberal nu avem nimic de împãrţit decât anumite atitudini sau dumnealor au altã pãrere în 
dezbaterea unor proiecte de hotãrâri.  

În câteva cuvinte vreau sã vã mulţumesc pentru activitatea prestatã în 2010, vã 
doresc sãnãtate dumneavoastrã şi familiilor dumneavoastrã şi sã fim sãnãtoşi. În acelaşi 
timp mulţumesc şi presei pentru faptul cum a ştiut sã oglindeascã toate aspectele legate de 
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Consiliu Judeţean, le doresc şi în continuare aceeaşi perspicacitate şi isteţime în ceea ce 
priveşte luarea atitudinilor şi informarea publicului bistriţean, le doresc şi dumnealor şi 
familiilor sanãtate. Nu pot încheia pânã când nu-i dau cuvântul colegului meu, domnul Dorin 
Popescu. 

Popescu Dorin: 
Mulţumim pentru urãri, şi noi vã dorim sãnãtate dumneavoastrã şi familiilor 

dumneavoastrã, dar asta nu ne împiedicã sã ne declarãm totala dezaprobare vis-à-vis de 
modul cum decurg lucrurile la Consiliul Judeţean . Ne pare rãu domnule preşedinte, cã 
ultima şedinţã s-a terminat în halul în care s-a terminat. Din fericire pentru noi, rãmâne din ce 
în ce mai puţin timp la dispoziţie pentru acest consiliu judeţean care a avut o activitate ieşitã 
din comun datoritã atidudinii pe care aţi avut-o.Mulţumesc. La Mulţi Ani! 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Acum nu o sã aveţi dumneavoastrã ultimul cuvânt pentru cã  nu puteţi sã-l aveţi. 

Anormalitate existã numai în capul dumneavoastrã, normalitatea existã în capul nostru, al 
tuturor, dar oricum, eu vã iert pentru totul, pentru cã, de multe ori trebuie sã iertãm pe mulţi. 
Şi Scriptura spune “Iartã-i doamne cã nu ştiu ce fac”.  

Vã doresc “La Mulţi Ani”, sãnãtate, sã auzim de bine. 
 
 
Declar şedinţa închisã. 
 

* 
 

 
 Drept pentru care, se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 
                   P R E Ş E D I N T E,                                 SECRETARUL JUDEŢULUI, 
                    Liviu-Mihai Rusu                                                  Iosif Redl 
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